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Protokół z IV Absolutoryjnego Posiedzenia 

Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji 

z dnia 13 czerwca 2022 r., o godz. 9:00 

w siedzibie Biura Związku, ul. Św. Michała 43, 61-119 Poznań, 

przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji, przeprowadzonej przy użyciu laptopa 

udostępnionego przez Biuro Związku  

Punkt 1 

Przedmiot: Otwarcie IV posiedzenia Zgromadzenia Związku. 

W obecności quorum, IV posiedzenie Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Gospodarka 

Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji otworzył Pan Tomasz Zwoliński - 

Przewodniczący Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 

Poznańskiej” w likwidacji, który przy użyciu w/w laptopa połączył się z przebywającymi poza 

siedzibą Związku pozostałymi członkami Zgromadzenia i zainicjował wideokonferencję. 

Do protokołu załączono: 

•Listę obecności (załącznik nr 1), 

•Zaproponowany porządek obrad (załącznik nr 2). 

W spotkaniu uczestniczyli: 

1. Pan Waldemar Biskupski – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Zastępca 

Burmistrza Gminy Kostrzyn – przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu 

Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji; 

2. Pani Małgorzata Dudzic-Biskupska – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Radna 

Miasta Poznania - przebywająca poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia 

przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji. (Pani Małgorzata Dudzic-Biskupska 

dołączyła do spotkania o godz. 9:08); 
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3. Pan Paweł Glaser – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Zastępca Wójta Gminy 

Czerwonak, przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy 

zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji; 

4. Pan Bartosz Guss - Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Zastępca Prezydenta 

Miasta Poznania, przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia 

przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji;  

5. Pan Piotr Husejko - Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Skarbnik Miasta Poznania, 

przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu 

trybu zdalnego – wideokonferencji. (Pan Piotr Husejko dołączył do spotkania o godz. 9:40); 

6. Pan Henryk Kania – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Radny Miasta Poznania - 

przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu 

trybu zdalnego – wideokonferencji; 

7. Pan Bogdan Kemnitz – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Wójt Gminy 

Kleszczewo, przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy 

zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji; 

8. Pan Krzysztof Krauze – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Radny Miasta i Gminy 

Pobiedziska - przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy 

zastosowaniu trybu zdalnego - wideokonferencji; 

9. Pani Katarzyna Kruszka-Pytlik – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Dyrektor WGK 

Urzędu Miasta Poznania - przebywająca poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu 

Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego - wideokonferencji; 

10. Pan Paweł Matuszak – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Radny Miasta Poznania 

- przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy 

zastosowaniu trybu zdalnego - wideokonferencji; 

11. Pani Monika Nowotna - Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Zastępca Dyrektora 

WGK Urzędu Miasta Poznaniu, przebywająca poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu 

Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego - wideokonferencji; 
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12. Pan Radosław Szpot - Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Zastępca Burmistrza 

Miasta i Gminy Murowana Goślina - przebywający poza siedzibą Związku, udział  

w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego - wideokonferencji; 

13. Pan Przemysław Polcyn – Członek Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Radny Miasta 

Poznania - przebywający poza siedzibą Związku, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy 

zastosowaniu trybu zdalnego - wideokonferencji; 

14. Pan Tomasz Zwoliński – Przewodniczący Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji, Zastępca 

Burmistrza Miasta i Gminy Swarzędz - przebywający w Biurze Związku.  

 

W spotkaniu uczestniczyły osoby spoza Zgromadzenia Związku: 

1. Pan Andrzej Springer – Dyrektor Biura ZM GOAP w likwidacji; przebywający w Biurze Związku 

Międzygminnego, udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego - 

wideokonferencji; 

2. Pani Anna Kuczyńska – p.o. Głównego Księgowego ZM GOAP w likwidacji, przebywająca  

w siedzibie Związku - udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego 

– wideokonferencji; 

3. Pani Magdalena Kostowiecka – Kierownik Działu ZM GOAP w likwidacji, przebywająca 

 w siedzibie Związku - udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego 

– wideokonferencji; 

4. Pani Anna Szajerka – Radca prawny ZM GOAP w likwidacji; przebywająca w siedzibie Biura 

Związku - udział w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego – 

wideokonferencji;  

5. Pani Lidia Królczyk – ZE ZM GOAP w likwidacji, przebywająca w siedzibie Związku - udział  

w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji; 

6. Pan Mariusz Jarząbek - IT ZM GOAP w likwidacji - przebywający w siedzibie Związku - udział  

w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji; 
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7. Pani Martyna Skwarek – protokolantka – przebywająca w siedzibie Związku – udział  

w Posiedzeniu Zgromadzenia przy zastosowaniu trybu zdalnego – wideokonferencji. 

Punkt 2 

Przedmiot: Przedstawienie porządku obrad. 

Pan Tomasz Zwoliński zwrócił się do Członków Zgromadzenia z pytaniem, czy zgłaszają uwagi do 

przedstawionego porządku obrad.  

W związku z brakiem uwag przystąpiono do głosowania.  

Głosowanie: w/s przyjęcia porządku obrad:  

„za” – 12  „przeciw” – 0   „wstrzymam się” – 0 

W wyniku głosowania Członkowie Zgromadzenia Związku przyjęli zaproponowany porządek 

obrad. 

Punkt 3  

Przedmiot: Przyjęcie protokołu z III/2022 Posiedzenia Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji. 

W związku z brakiem uwag przystąpiono do przeprowadzenia głosowania.  

Głosowanie: w/s przyjęcia protokołu z III/2022 posiedzenia Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji. 

„za” – 13  „przeciw” – 0  „wstrzymam się” – 0 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przyjęty został protokół z III/2022 Posiedzenia 

Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji.  

Punkt 4  

Przedmiot: Przedstawienie projektu uchwały Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji w sprawie: uznania skargi 

złożonej przez Pana L.M (szczegółowe dane Skarżącego w treści skargi) za bezzasadną.  

Pan Krzysztof Krauze – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, że 

kontrahent nie złożył stosownej deklaracji o zakończeniu pobytu. Zgodnie z przepisami prawa  

w takiej sytuacji powinien złożyć deklarację wygaszającą. Komisja uznała skargę za bezzasadną  

i sugeruje przyjąć Zgromadzeniu takie rozwiązanie.  
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Punkt 5 

Przedmiot: Głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji w sprawie: uznania skargi 

złożonej przez Pana L.M. (szczegółowe dane Skarżącego w treści skargi) za bezzasadną.    

W związku z brakiem uwag przystąpiono do przeprowadzenia głosowania. 

Głosowanie w/s przyjęcia uchwały Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji w sprawie: uznania 

skargi złożonej przez Pana L.M. (szczegółowe dane Skarżącego w treści skargi) za bezzasadną.   

„za” – 12  „przeciw” – 0   „wstrzymam się” – 0 

(Pani Małgorzata Dudzic-Biskupska nie oddała głosu) 

Przedstawiona uchwała Zgromadzenia Związku Międzygminnego GOAP w likwidacji została 

podjęta jednogłośnie.   

Punkt 6 

Przedmiot: Rozpatrzenie oraz przedstawienie:  

6.1 sprawozdania z wykonania budżetu Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami 

Aglomeracji Poznańskiej” za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia, 

Pani Anna Kuczyńska powiedziała, że budżet Związku Międzygminnego GOAP na rok 2021 został 

przyjęty 14 grudnia 2020 roku uchwałą nr LXIV/312/2020. Uchwalono wówczas dochody 

budżetu w wysokości 262 929 001,00 zł, wydatki budżetu w kwocie 298 600 382,00 zł oraz 

deficyt budżetowy w kwocie 35 671 381,00 zł. Zgodnie z planem, źródłem pokrycia deficytu 

miały być przychody z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. W ciągu roku budżetowego 2021 

budżet zmieniany był 6-krotnie. W kwestii zmian w planie budżetu po stronie dochodów 

nastąpiło zwiększenie o 442 108,00 zł i plan na koniec roku wynosił 263 371 109,00 zł. Po stronie 

wydatków zwiększenie planu nastąpiło o kwotę 7 415 057,00 zł, tym samym plan na koniec roku 

wynosił 306 015 439,00 zł, natomiast deficyt wyniósł 42 644 330,00 zł. Budżet po stronie 

dochodów wykonano w ponad 100% w kwocie 265 060 759,75 zł, natomiast po stronie 

wydatków wynik wykonania budżetu wynosił 301 700 286,82 zł. Wynik wykonania budżetu 
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Związku zakończył się deficytem w kwocie 36 639 527,07 zł i pokryty został nadwyżką z lat 

ubiegłych. Stan środków pieniężnych na dzień 31.12.2021 r. wynosił 6 004 803,26 zł. Pani Anna 

Kuczyńska przedstawiła realizację największych dochodów i wydatków w 2021 r. wskazując, iż 

wykonanie w paragrafie 0490 - dochody z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi – wyniosło 100,38 % a po stronie wydatków – paragraf 4300 - zakup usług 

pozostałych 98,94 %. Zasadnicza część wydatków ujętych w tym paragrafie przeznaczona została 

na realizację płatności z tytułu odbioru odpadów komunalnych w kwocie 201 248 335,41 zł oraz 

usługi zagospodarowania odpadów komunalnych w kwocie 85 326 125,08 zł, co łącznie stanowi 

98,62% wydatków tego paragrafu. Na zagospodarowanie, w tym odpady zmieszane w ITPOK, 

odpady biodegradowalne, stacjonarne i mobilne PSZOKI wydano 85 326 125,08 zł, odbiór i 

transport odpadów 201 248 335,41 zł, natomiast wydatki administracyjne wyniosły 

15 125 826,33 zł. Łączna kwota należności bezspornych na dzień 31.12.2021 roku wyniosła 38 

633 382,04 zł, w tym: należności wymagalne w łącznej kwocie 30 967 867,56 zł z tytułu:  

• opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 26 568 784,34 zł 

• kar pieniężnych nałożonych w trybie decyzji administracyjnych w kwocie 22 689,74 zł  

• kar umownych wynikających z not obciążeniowych 4 376 393,48 zł. 

Pani Kuczyńska dodała, że pozostałe należności niewymagalne w łącznej kwocie 7 665 514,48 zł 

dot.: kar umownych naliczonych wykonawcom realizującym usługę odbioru  

i zagospodarowania odpadów komunalnych na rzecz ZM GOAP w kwocie 171 880,00 zł, opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 5 042,95 zł, faktur korygujących  

w kwocie 7 483 578,88 zł, zaliczek wpłaconych komornikom w kwocie 498,90 zł, zwrotu opłaty 

sądowej od skargi na czynności komornika w kwocie 50,00 zł, sprzedaży wyposażenia 780,00 zł, 

zwrotu przez komornika prowizji pobranej w związku z zajęciem komorniczym 30,00 zł oraz 

nadpłat składek w ZUS w kwocie 3 653,75 zł.  

Pani Anna Kuczyńska wspomniała, że łączna kwota należności spornych na dzień 31.12.2021 

roku wynosiła 7 933,44 zł i dotyczyła: roszczeń spornych dotyczących wystawionych not 

obciążeniowych, których odbiorca odmawia uznania w kwocie 1 000,00 zł oraz roszczeń 

spornych dotyczących należności z decyzji, na które zobowiązany wniósł odwołanie do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w kwocie 6 933,44 zł.  
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W ramach działań windykacyjnych i egzekucyjnych do dnia 18.02.2022 r. wysłano 50 905 sztuk 

upomnień na ogólną kwotę 21 834 772,33 zł, w wyniku których odzyskano kwotę  

14 382 024,69 zł. Wystawiono 11 454 tytuły wykonawcze do własnego organu egzekucyjnego  

o wartości 4 069 641,60 zł. W ramach działań egzekucyjnych w roku 2021 odzyskano łącznie  

3 395 576,72  zł, w tym dla Związku należności głównej z tytułu opłaty za gospodarowanie  

2 306 080,20 zł. Zobowiązania bezsporne Związku na dzień 31.12.2021 r. wynosiły 

 19 203 270,12 zł, z czego najwyższą pozycję stanowiły zobowiązania § 4300 w kwocie  

18 635 999,17 zł z tytułu realizacji zadań: odbioru i transportu odpadów komunalnych 

 w kwocie 15 735 246,85 zł, a także zagospodarowania odpadów – w kwocie 2 785 174,69 zł. 

Ponadto pozostałe zobowiązania w § 4300 są w kwocie 115 577,63 zł. Na dzień 31 grudnia 2021 

roku Związek nie posiadał zadłużenia z tytułu kredytu. 

Zobowiązania sporne Związku na dzień 31.12.2021 roku wynoszą: 29 315,19 zł i dotyczą 

nieuznanych za zgodne z umową usług odbioru odpadów, niewyjaśnionych części faktur za 

usługi odbioru odpadów oraz zobowiązań z tytułu wywozów zastępczych, których zasadność jest 

w trakcie wyjaśniania, które dotyczą usług z 2015 oraz 2016 roku.  

Pani Anna Kuczyńska poinformowała, że stan zaległości netto na koniec 2021 roku wyniósł 

27 130 216,26 zł. W porównaniu z 2020 rokiem wzrósł o 27,17 %. Opłata za gospodarowanie – 

26 568 784,35 zł, wzrost o 27,54%, natomiast koszty upomnienia wzrosły o 11,29 %  

w porównaniu do 2020 r. Stan nadpłat zmniejszył się o 16,67 % i wynosił 4 144 443,53 zł. Pani 

Kuczyńska przedstawiła zaległości podatników, podając kwoty dla poszczególnych zakresów 

zaległości, wskazując, iż najwięcej zalegających podatników mieści się w przedziale poniżej 

116,00 zł oraz omówiono należności, dochody, zaległości i nadpłaty z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami. Następnie przestawiona została informacja o stanie mienia na dzień 

31.12.2021 r. wskazując, iż nastąpiło zmniejszenie środków trwałych i wyposażenia Związku. 

Zmniejszenie stanu nastąpiło poprzez sprzedaż środków trwałych, głównie sprzętu 

informatycznego na kwotę 50 444,44 zł oraz sprzedaży, likwidacji i nieodpłatnego przekazania 

pozostałych środków trwałych w kwocie 321 095,86 zł poprzez sprzedaż mebli i innych 

elementów wyposażenia – 166 339,29 zł, sprzedaż wyposażenia IT - 94 624,47 zł, likwidacji 

wyposażenia - 55 566,62 zł, nieodpłatnego przekazania - 4 565,48 zł. Zwiększenie stanu nastąpiło 
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przez zakup urządzenia UTM (dział IT) – 8 228,70 zł, a także inne zwiększenia -  

2 106,99 zł. Wartość bilansowa środków trwałych zamknęła się w kwocie 65 815,07 zł. Pani Anna 

Kuczyńska przedstawiła opinię o sprawozdaniu z wykonania budżetu ZM GOAP za 2021 rok wraz 

z informacją o stanie mienia wskazując, że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Uchwałą Nr SO 5/0954/93/2022 z dnia 14 kwietnia 2022 r. wystawił opinię pozytywną.  

Pani Anna Kuczyńska powiedziała, że Związek przedkłada Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

następujące sprawozdania finansowe: rachunek zysków i strat, bilans jednostki, bilans 

wykonania budżetu, zestawienie zmian funduszu jednostki oraz informacja dodatkowa. Bilans 

 z wykonania budżetu po stronie aktywów i pasywów zamyka się kwotą 6 004 803,26 zł, bilans 

jednostki budżetowej po stronie aktywów i pasywów zamyka się kwotą: 38 181 770,69 zł, 

rachunek zysków i strat jednostki za rok obrotowy od 01.01.2021 r. do 31.12.2021 r. wykazujące 

zysk netto w wysokości 6 685 950,66 zł, zestawienie zmian w funduszu jednostki wykazuje saldo 

funduszu w kwocie: 13 894 405,85 zł. Rok obrotowy 2021 zamknął się 

 w ewidencji przychodami w wysokości 276 563 916,38 zł oraz kosztami w kwocie 

 269 877 965,72 zł.  

Pani Kuczyńska przedstawiła usługi obce wskazując, iż w 2021 r. koszty zamknęły się w kwocie 

259 129 578,73 zł w tym: odbiór i transport odpadów tj. kwota 185 748 849,34 zł, 

zagospodarowanie odpadów komunalnych – 68 235 184,35 zł (odpady biodegradowalne – 

21 948 175,64 zł, PSZOK – 18 652 254,06 zł oraz ITPOK 27 634 754,07 zł), pozostałe usługi – 

5 145 545,04 zł. 

Analizując wynik finansowy i budżetowy, należności i zobowiązania w porównaniu do dwóch lat 

poprzednich – przychody wzrosły i wyniosły 276 563 916,38 zł, koszty – 269 877 965,72 zł 

natomiast wynik finansowy wyniósł 6 685 950,66 zł. Po stronie budżetowej dochody – 

265 060 759,75 zł, wydatki – 301 700 286,82 zł, wynik budżetowy zamknął się deficytem  

w kwocie 36 639 527,07 zł. Pani Anna Kuczyńska omówiła zestawienie dot. kształtowania się 

wyniku finansowego za okres 2012-2021. 

Pani Kuczyńska poinformowała, że sprawozdanie finansowe za 2021 rok zostało 

przeprowadzone przez niezależnego biegłego rewidenta. Wystawiono opinię pozytywną 

 i stwierdzono, że sprawozdanie finansowe przedstawia rzetelny i jasny obraz sytuacji 
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majątkowej i finansowej Związku na dzień 31 grudnia 2021 r. oraz jej wyniku finansowego 

 i przepływów pieniężnych za rok obrotowy zakończony w tym dniu zgodnie z mającymi 

zastosowanie przepisami ustawy o rachunkowości oraz przyjętymi zasadami (polityką) 

rachunkowości; jest zgodne, co do formy i treści z obowiązującymi w Jednostce przepisami 

Ustawy o samorządzie gminnym, Ustawy o odpadach oraz Statutem Związku; zostało 

sporządzone na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg rachunkowych zgodnie  

z przepisami rozdziału 2 Ustawy o rachunkowości. 

Pan Krzysztof Krauze podziękował za wnikliwe przekazanie sprawozdania i jednocześnie 

pogratulował GOAP-owi umowy, którą miał na spalanie odpadów z ITPOK. Okazało się to być 

bardzo dobre zarówno pod względem ceny, ponieważ spadła, a także zagospodarowania 

odpadów biodegradowalnych. Pan Krauze pogratulował również władzom Poznania, że były 

takie przedsiębiorcze, że zbudowały te dwie instalacje dzięki którym mają takie dobre efekty.   

Pan Bartosz Guss złożył podziękowania dla wszystkich członków związku za ubiegły rok. Związek 

w formule zeszłorocznej przestał istnieć, to było bardzo trudne, aby utrzymać dyscyplinę 

budżetową. Udało się sfinansować listopad przez co ten deficyt był dużo niższy niż pierwotnie 

zakładano.    

W związku z brakiem dalszych pytań przystąpiono do procedowania kolejnego punktu porządku 

obrad.  

6.2 Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Związku 

Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” za 2021 rok wraz 

 z informacją o stanie mienia. 

Temat został omówiony w punkcie 6.1. 

6.3 sprawozdania finansowego Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami 

Aglomeracji Poznańskiej” za 2021 rok. 

Temat został omówiony w punkcie 6.1. 

6.4 sprawozdania niezależnego biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego 

Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” za okres   

od 1 stycznia 2021 roku do 31 grudnia 2021 roku. 
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Temat został omówiony w punkcie 6.1. 

Pan Piotr Husejko dołączył do spotkania 

 

Punkt 7  

Przedmiot: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania  

z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania 

finansowego Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” za 

2021 rok.  

W związku z brakiem uwag przystąpiono do przeprowadzenia głosowania. 

Głosowanie w/s przyjęcia uchwały Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego oraz sprawozdania finansowego Związku Międzygminnego „Gospodarka 

Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” za 2021 rok.  

„za” – 14  „przeciw” – 0   „wstrzymam się” – 0 

Przedstawiona uchwała Zgromadzenia Związku Międzygminnego GOAP w likwidacji została 

podjęta jednogłośnie.   

Punkt 8 

Przedmiot: Rozpatrzenie oraz przedstawienie: 

8.1 uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji   

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Pan Henryk Kania przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił zapisy uchwały Komisji 

Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji z tytułu wykonania budżetu za 

2021 rok. Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik do materiałów zgromadzeniowych. Pan 

Henryk Kania wskazał, że Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła wykonanie przez Zarząd 

Związku budżetu za 2021 rok. Pani Anna Kuczyńska dodała, iż Komisja Rewizyjna na podstawie 
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powyższych danych ocenia, że Zarząd realizując zadania związane z wykonaniem budżetu 

kierował się zasadą celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu 

środkami publicznymi. Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu 

 i wniosła o udzielenie absolutorium dla Zarządu. Biorąc pod uwagę powyższe Skład Orzekający 

wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Związku Międzygminnego o udzielenie Zarządowi 

absolutorium z wykonania budżetu za 2021 rok jest uzasadniony. 

8.2 Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

 w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Zarządowi Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 

Poznańskiej” w likwidacji za 2021 rok. 

Temat został omówiony w punkcie 8.1.  

Punkt 9 

Przedmiot: Rozpatrzenie projektu uchwały Zgromadzenia Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji w sprawie: udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 

Poznańskiej” w likwidacji z wykonania budżetu za 2021 rok.  

W związku z brakiem uwag przystąpiono do przeprowadzenia głosowania. 

Głosowanie w/s przyjęcia uchwały Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji w sprawie: udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Związku Międzygminnego „Gospodarka Odpadami Aglomeracji 

Poznańskiej” w likwidacji z wykonania budżetu za 2021 rok.  

„za” – 13 „przeciw” – 0  „wstrzymam się” – 1 

(Pan Paweł Glaser oddał głos wstrzymujący) 

Przedstawiona uchwała Zgromadzenia Związku Międzygminnego GOAP w likwidacji została 

podjęta jednogłośnie.   

Punkt 10 

Przedmiot: Sprawozdanie z działalności Biura Związku Międzygminnego „Gospodarka 

Odpadami Aglomeracji Poznańskiej” w likwidacji za 2021 rok.  
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Pan Dyrektor Andrzej Springer przedstawił działania zrealizowane przez Biuro Związku w 2021 

roku poczynając od przedstawienia krótkiej historii Związku Międzygminnego GOAP. Pan 

Dyrektor wspomniał, że udało się rozpocząć pracę z ITPOK. Ponadto, udało się wdrożyć zbiórkę 

bioodpadów. Ilość głosów negatywnych była bardzo duża, jednakże w tej chwili nikt nie 

kwestionuje, a same dane udowadniają, że jest to słuszna droga, czyli stawianie na coraz głębszą 

selektywną zbiórkę i coraz lepsze zagospodarowanie odpadów biodegradowalnych. Udało się 

również podpisać porozumienia ze Strażami Miejskimi i Gminnymi w zakresie wspólnych 

kontroli, które są niezwykle ważne, bo prowadzą nie tylko do uszczelnienia systemu, zwiększenia 

dochodów, ale także do poczucia społecznej sprawiedliwości, że płacimy wszyscy za siebie a nie 

za sąsiadów. Doświadczenia, które Straże miejskie i gminy zdobyły w czasie pracy z GOAP na 

pewno będą owocowały.  

Udało się przejść na poziom komunikacji elektronicznej z mieszkańcami, to był program 

WYWOZIK. Pan Dyrektor nadmienił, że obecnie gminy korzystają z różnych aplikacji, ale po 

ilościach użytkowników widzimy, że jest to ścieżka właściwa. Dodatkowo, w zeszłym roku 

pojawiły się na terenie każdej z gmin czerwone pojemniki, także w Poznaniu kilkadziesiąt tych 

lokalizacji zostało wskazanych i to jest doskonała forma odbierania tego sprzętu, zdjęcie dużego 

kłopotu z mieszkańców, a jednocześnie gwarancja, że będzie on zagospodarowany właściwie               

i szybko. Są to zautomatyzowane pojemniki, które powinny same informować o tym, że uległy 

przepełnieniu.  

Pan Dyrektor powiedział, że to co udało się zrobić w ramach kontroli i życzy też tego gminom to 

doprowadzić do działań operacyjnych. Kontrola dotyczy nie tylko właścicieli nieruchomości, ale 

również firm wykonawczych.  

Z początkiem roku zmieniliśmy wysokość opłat. Dyskusja na ten temat była długotrwała, było 

bardzo dużo nieprzychylnych opinii, natomiast taka istniała potrzeba. Cena odpowiada 

aktualnym warunkom ekonomicznym i widzimy, że gdybyśmy mogli te stawki dziś utrzymać 

bylibyśmy wszyscy zadowoleni, a w wielu gminach, nie tylko w naszej aglomeracji, ale w kraju 

muszą być już dzisiaj dużo wyższe w związku z czym należy to uznać za dyskusję historyczną 

 i pewnie niższych stawek nigdy nie będzie.  
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Kolejno Dyrektor Springer przystąpił do omówienia najważniejszych działań zrealizowanych 

przez Biuro Związku, rozpoczynając od przedstawiania liczby osób objętych systemem ZM GOAP 

według deklaracji z rozbiciem na poszczególne gminy. Porównanie z liczbą osób według 

rejestrów gmin opiera się na tym co państwo nam przekazaliście w odpowiedzi na nasze 

zapytania. Są to dane o charakterze historycznym, natomiast są podstawą do ocenienia tego na 

ile szczelny był system całego związku międzygminnego. Następnie przedstawiono liczbę 

deklaracji ZM GOAP ze względu na nieruchomości, wskazując, że dane te na pewno przydadzą 

się do porównania z dzisiejszymi danymi. Łącznie było to 94 771 deklaracji. W 2021 r. odebrano 

w sumie 348 838,108 Mg odpadów. Rozkład na poszczególne gminy zbliżony jest do lat 

poprzednich, 73,02% Poznań, drugą co do wielkości jest gmina Swarzędz - 7,53%. Łącznie 

odebrano i zebrano 393 999 Mg odpadów, ta różnica wynika z tego, że tutaj mamy nie tylko 

odebrane odpady przez naszych Wykonawców, ale zebrane w PSZOK i przez tych, którzy 

odbierają odpady poza systemem związku międzygminnego, z czego 175 178 Mg to odpady 

zmieszane (ok. 44,5%). Nie jest to powód do dumy, ale możemy być zadowoleni, że ponad 

połowa odpadów jest zebranych selektywnie. Biorąc pod uwagę masy odpadów zbieranych w 

sposób selektywny na poszczególne frakcje, papier i tektura stanowią 21 495,063 Mg, tworzywa 

sztuczne 20 324, 557 Mg, szkło 19 322,645 Mg, odpady ulegające biodegradacji 62 267,978 Mg 

oraz odpady problemowe 15 839,377 Mg. Pan Dyrektor pragnie przypomnieć, że w momencie, 

w którym ten projekt wdrażania, zbierania bioodpadów się rozpoczął, zastanawialiśmy się, czy 

dostarczymy 30 tys. ton odpadów do Poznańskiej biokompostowni. Dziś widzimy, że 

bioodpadów powstaje dwa razy więcej niż zaplanowano w ramach aglomeracji i jest to 

tendencja wzrostowa, powód do zadowolenia i takiej pochwały dla mieszkańców, że dostrzegają 

konieczność i przyzwyczaili się do tego, że bioodpad jest surowcem. Łącznie w sposób 

selektywny zebrano 131 918,955 Mg odpadów.  

Następnie przystąpiono do przedstawienia poziomów uzyskanych na podstawie Rejestru 

Działalności Regulowanej dla poszczególnych rodzajów odpadów w poszczególnych gminach. 

Składowanie odpadów ulegających biodegradacji – wymagany poziom nie więcej niż 35%, 

jednakże my nie mamy tego składowania; poziom przygotowania do ponownego użycia 

 i recyklingu wymagany poziom co najmniej 20 % - pan Dyrektor zwrócił uwagę, że w porównaniu 
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z rokiem wcześniejszym zmienił się sposób liczenia. Poziom recyklingu, przygotowania do 

ponownego użycia i odzysku innymi metodami niż niebezpieczne odpadów budowalnych  

i rozbiórkowych co najmniej 70%. Są to odpady odbierane w całości poza systemem  

GOAP-owym, tylko przez podmioty komercyjne, natomiast w większości gmin nie ma problemu 

z osiągnięciem tego poziomu. Poziom składowania odpadów komunalnych i odpadów 

pochodzących z przetwarzania odpadów komunalnych – wskaźniki są bardzo niskie, ponieważ 

większość jest kierowana na spalarnie, do biokompostowni czy kompostowni, następnie te 

surowce wtórne są przede wszystkim kierowane na sortownie, gdzie to co się da jest 

odzyskiwane, czego nie można jest kierowane do produkcji paliwa alternatywnego, dopiero 

pozostałości są deponowane, w związku z tym poziomy mamy bardzo dobre jeśli chodzi 

 o poziom składowania. Pan Dyrektor nadmienił, że średnio na jednego mieszkańca 

wytworzyliśmy 518 kg wszystkich odpadów komunalnych. W porównaniu z 2017 rokiem było to 

437 kg, widoczny istotny wzrost. Na PSZOK przekazano średnio ponad 26 kg/mieszkańca.  

W ubiegłym roku wpłynęło 85 368 tyś. zgłoszeń, z czego 19 482 dotyczyło braku odbioru 

odpadów.  Przy spadającej obsadzie stanowisk w ubiegłym roku było to duże wyzwanie, aby 

wszystkie zgłoszenia obsłużyć. Wiemy, że nie wszystkie zostały obsłużone w taki sposobów jaki 

mieszkańcy by oczekiwali. 

Następnie zostały omówione działania egzekucyjne w rozbiciu na poszczególne gminy. Kwota 

wynikająca z upomnień wysłanych z 2021 r. to 21 172 302,53 zł, z czego nie zostało zapłaconych 

ponad 6 mln zł.  

W styczniu ubiegłego roku kiedy związek funkcjonował w normalnych warunkach zatrudnione 

były 142 osoby. W lipcu, kiedy było wiadomo, że dochodzimy do procesu likwidacji było 118 

osób, w grudniu 54, w czerwcu 35, z czego 33 pracujące, w tym 6 osób w niepełnym wymiarze 

czasu pracy.  

Pan Przewodniczący Tomasz Zwoliński podziękował całej załodze biura za pracę w tych trudnych 

warunkach, gdy stan osobowy się radykalnie zmniejszył, pozostałe osoby mają dużo więcej pracy 

Bardzo chcemy podziękować osobom, które zostały za ten wkład pracy, żeby to nadal 

funkcjonowało bez żadnych zastrzeżeń. 



Strona 15 z 15 

 

Pan Prezydent powiedział, że w ciągu niespełna roku nastąpiła redukcja zatrudnienia o 105 osób, 

złożył podziękowania dla dyrektora Springera i całego zespołu.  

Pan Dyrektor w imieniu własnym i całego zespołu podziękował za te słowa, zawsze miło, kiedy 

praca jest doceniona, a zgromadzaniu podziękował za wspólną pracę w roku ubiegłym. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Zgromadzenia przystąpił do procedowania 

kolejnego punktu porządku obrad.  

Punkt 11 

Przedmiot: Wolne głosy i wnioski. 

Pan Burmistrz Szpot podziękował w imieniu rodziny za obecność na pogrzebie p. Oczkowskiego. 

Punkt 12 

Przedmiot: Zakończenie posiedzenia Zgromadzenia Związku. 

Pan Tomasz Zwoliński zakończył IV Absolutoryjne Posiedzenie Zgromadzenia Związku.  

 

1. Przewodniczący Zgromadzenia ZM GOAP w likwidacji  

Pan Tomasz Zwoliński  

 

 

2. Przedstawiciel Biura Związku ZM GOAP w likwidacji  

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Martyna Skwarek  


